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Folketingets Retsudvalg har den 3. oktober 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
2 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Spørgsmål nr. 2:
’’Vil ministeren i forlængelse af det åbne samråd i Retsudvalget den 22. august
2013 oversende en kopi af den opgørelse over absenteringer, som ledelsen af 
den retspsykiatriske afdeling i Risskov har ført? I et interview med BT har le-
delsen forklaret, at der var mellem 20 og 30 flugter i 2012, hvilket er langt flere 
end de 3 gange som Regionen har oplyst der er sket absentering i 2012. Der 
ønskes en kopi der indeholder opgørelser over absenteringer for de år der til-
syneladende findes opgørelser for, dvs. 2010, 2011 og 2012 (Der henvises til 
det indslag der blev lagt på bt.dk, fredag den 1. marts 2013. http://
www.bt.dk/danmark/overlaege-indroemmer-kendte-til-skjulte-fangeflugter).”

Svar:
Som oplyst i min besvarelse den 24. september 2013 af REU (Alm. del) 
spørgsmål 1100 og som lovet på samrådet den 22. august 2013, har jeg an-
modet Region Midtjylland om en kopi af den opgørelse om absenteringer, som 
ifølge Retsudvalget skulle være udarbejdet af den ledende overlæge på Afde-
ling for retspsykiatri i Risskov. 

Region Midtjylland har i den forbindelse fremsendt vedlagte redegørelser af 
henholdsvis 24. og 29. oktober 2013 samt opgørelser over absenteringer i 
2010, 2011, 2012 og 2013. 

På baggrund af sagerne i retspsykiatrien i Risskov og regionernes eget ønske 
om at få mulighed for at registrere absenteringer og kunne trække tallene i 
Landspatientregisteret, sikrede ministeriet i foråret 2013, at regionerne fik regi-
streringskoder vedr. absenteringer og mulighed for at registrere absenteringer, 
herunder rømninger, undvigelser og udeblivelser, via det patientadministrative 
system fra og med 1. januar 2013. Imidlertid er det ikke obligatorisk for regio-
nerne at foretage disse indberetninger, og da det er min vurdering, at der er 
behov for retvisende tal for antallet af absenteringer, har jeg taget initiativ til, at 
indberetninger fra og med 1. januar 2014 skal være obligatoriske.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Susanne Beck Petersen
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